
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 03.12.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 25.11.2024 roku. 
6. Omówienie opinii komisji stałych o projekcie budżetu na rok 2025. 
7. Procedowanie projektu budżetu na rok 2025.  
8. Sprawy bieżące. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Protokół z dnia 25.11.2024 roku został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 6. 
Przewodnicząca S. Sawińska przedstawiła opinie wraz z uzasadnieniami komisji stałych na temat 
projektu budżetu na rok 2025.  
 
Ad. 7. 
Radna J. Pągowska odczytała stanowisko wójta do proponowanych cięć: 

• Golęczewo- budowa ul. Wodnej zdjęcie 150 tys. zł i reszta z WPF 
stanowisko NEGATYWNE - ulica o różnorodnej nawierzchni- trudności z utrzymaniem  
Radna M. Weymann poinformowała, że budowa ul. Wodnej jest inicjatywą mieszkańców, 
a po wykonaniu kanalizacji nawierzchnia jest różnorodna.  

• Straż Gminna- zakup samochodu zdjęcie 130 tys. zł  
Stanowisko NEGATYWNE - zmniejszenie kwoty do 100 tys. zł, lub wynajem ok 40 tys. 
rocznie na okres 3 lat 
Radny R. Banaszak zapytał o jakim samochodzie jest tu umowa. 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że trudno odpowiedzieć jaki miałby to być samochód. 
Zakładana byłaby oczywiście analiza rynku, forma przetargu ograniczonego lub nawet 
nieograniczonego. Preferowany byłby samochód nie niski i nie osobowy, który pozwalałby 
na realizowanie innych zadań. Mógłby to być mały nieoznakowany SUV w celu między 
innymi nadzoru miejsc gdzie pojawiają się dzikie wysypiska. Jeżeli oznakowanie 
samochodu miałoby być decydującym argumentem, to on będzie oznakowany. Poza 



dwoma przedstawionymi wariantami istnieje jeszcze trzeci: w tym roku budżetowym 
samochód dla straży, a w kolejnym - samochód dla referatu ochrony środowiska.  
Radna J. Pągowska przypomniała, że na jednej z komisji radni zastanawiali się nad 
zasadnością dojeżdżania autem służbowym kierownika ROŚ z domu do pracy i z pracy do 
domu. Po co w referacie dwa samochody a nie jeden, który mógłby obsługiwać ochronę 
środowiska i wycinkę drzew? 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że właśnie ta trzecia propozycja daje możliwość 
sprawdzenia na przykład przez komisję rewizyjną, czy porozmawiania i znalezienia dla 
tego problemu rozwiązania najbardziej optymalnego.  

• Chludowo- projekt i wykonanie operacji skablowania linii SN na terenie planowanym pod 
centrum rekreacyjno-sportowe przy ul. Dworcowej 300 tys. zł  
Stanowisko Negatywne- wykonano już koncepcję i projekt jest na ukończeniu. 
Radna J. Pągowska zaznaczyła, że nie przypomina sobie pozycji w budżecie na wyżej 
wymienione zadanie (koncepcja i projekt). 
Wójt G. Wojtera przypomniał, że projektem centrum rekreacyjno-sportowego zajmował 
się RK i być może było to zapisane jako organizacja placów zabaw i terenów 
rekreacyjnych. Skablowanie linii jest warunkiem, aby coś w tamtym rejonie robić co 
miałoby służyć mieszkańcom.  

• Złotniki- koncepcja zagospodarowania stadionu Złotniki 300 tys. zł  
Stanowisko Negatywne- propozycja zmiany nazwy zadania poprzez dopisanie „wraz z 
adekwatnym układem komunikacyjnym”.  
Radna J. Pągowska zapytała, czy w dopisanym fragmencie jest mowa o Nowej Obornickiej 
od ul. Sucholeskiej na północ? 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że nie. Chodzi tu o konieczność przebudowy przede 
wszystkim ul. Złotnickiej z bezpiecznym dojazdem i parkingami przy samym obiekcie.  
Radna J. Pągowska zapytała, czy poddana została analizie nowa odnoga ul. Złotnickiej w 
nowym przebiegu, która ewidentnie wchodzi w działki które gmina chce nabyć? 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że nie widział żadnego opracowania powiatu poznańskiego 
na temat przebiegu wyżej wymienionej drogi. Wójt poinformował, że zna inny projekt i 
pokazał nowy projekt studium, gdzie działka jest czysta.  
Radny G. Słowiński zaznaczył, że prace toczą się na aktualnych dokumentach, a radna  
J. Radzięda dodała że wójt informował, że jeżeli nie zostanie uchwalone nowe studium, to 
już się do niego nie będzie wracać i prace będą toczyły się wyłącznie nad planem ogólnym.  
Wójt oznajmił, że jeżeli szuka się argumentów na nie, to zawsze się je znajdzie.  

• Biedrusko- wykonanie dokumentacji projektowej oraz zagospodarowanie dz. Nr 50/5 
"przystanek Biedrusko" 70 tys. zł  
Stanowisko Negatywne - specjalne był zmieniany mpzp, aktywizacja sportów wodnych 

• Zakup usług związanych z promocją gospodarczą Gminy Suchy Las (zmniejszenie kwoty 
do 200 tys. zł) 200 tys. zł  
Stanowisko Negatywne 

• Reklamy i publikacje w mediach ścięcie o 140 tys. zł  
Stanowisko Negatywne, w ramach tej kwoty druk  2 książek: O powstańcach Wlkp w gm. 
Suchy Las kwota 30 tys. zł, "Gwara poznańska w gm. Suchy Las" kwota 25 tys. zł. 
Wójta G. Wojtera zaznaczył, że miało być „do tej kwoty”, a nie „w ramach tej kwoty”  
i omówił ww. wydawnictwa.  



 
• Materiały promocyjne  zmniejszenie o 40 tys. zł  

Stanowisko Negatywne 
• Promocja gminy przez eventy zmniejszenie o 25 tys. zł  

Stanowisko Negatywne 
• Zakup samochodu do realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska 130 tys. zł 

Stanowisko NEGATYWNE - zmniejszenie kwoty do 100 tys zł , lub wynajem ok 40 tys. 
rocznie na okres 3 lat 
Cięcie zostało omówione powyżej.  

• Zachowanie dziedzictwa kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo , gmina Suchy Las 
poprzez rewitalizację budynku dawnej remizy strażackiej 900 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE-  wniosek o pozostawienie 150 tys. na projekt 
Radna M. Weymann zapytała, czy istnieje możliwość zabezpieczenia pozostałej kwoty na 
remont dachu szkoły w Golęczewie. 
Radna J. Pągowska przypomniała, że szkoła jest zapisana w WPF, a kwota w 2024 również 
była w budżecie.  
Skarbnik M. Wojtaszewska wyjaśniła, że istotą wprowadzenia zadań do WPF jest to, że są 
wprowadzane limity na poszczególne lata, a zadanie realizuje się od 2025 do 2027. Jeżeli 
projekt będzie skończony w trakcie roku to mając zadanie zapisane w WPF można ogłosić 
przetarg, rozstrzygnąć go i podpisać umowę na wykonawstwo.  

• Budowa komisariatu policji w Suchym Lesie 2 mln 300 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE 

• Chludowo projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy kościele)  
100 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE. 

 
Członkowie komisji omówili stanowisko wójta dotyczące nowych wydatków: 
 

• Złotkowo- budowa pełnej infrastruktury w rejonie ul. Platynowej, Rodowej i Żelaznej -  
2 mln 200 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE 

• Suchy Las- rozbudowa o jeden boks garażowy wraz z połączeniem funkcjonalnym 
istniejącej remizy 500 tys. zł 
Stanowisko negatywne-  brak dokumentacji projektowej i kosztorysu 

• IRK-000-2025-0100 Chludowo/Golęczewo/Suchy Las SP2- budowa wiat rowerowych 
szkoła/przedszkole zmiana nazwy zadania i zwiększenie o 30 tys. 30 tys. zł 
Stanowisko NEGATYWNE 
Wójt G. Wojtera wyjaśnił, że nie miał wniosku od dyrektora SP2 dotyczącego wiaty 
rowerowej natomiast nie widzi problemu, żeby zmienić decyzję z negatywnej na 
pozytywną pod warunkiem, że nie będzie to wbrew woli zarządcy obiektu (dyrektora szkoły 
SP2). 

• Młodzieżowa Rada Gminy 10 tys. zł  
Stanowisko POZYTYWNE 



• IBI-000-2025-0015 Złotniki- budowa oświetlenia w ul. Spacerowa, Olchowa i Pagórkowa 
(zmiana nazwy zadania i zwiększenie kwoty) 40 000,00  
Stanowisko POZYTYWNE W CZĘŚCI - ZMIANA NAZWY ZADANIA NA "Oświetlenie ul 
Olchowa i Pagórkowa" nie dla ul. Spacerowej bo nie ma projektu drogowego, droga jest 
szutrowa. 
Radny G. Słowiński zaznaczył, że ul. Spacerowa już nie jest szutrowa od ponad roku,  
a ul. Olchowa jest utwardzona kamieniami.  
Radna J. Pągowska poprosiła o doprecyzowanie, czy na omawiane zadanie jest projekt? 

• Zielątkowo ul. Lipowa - projekt i budowa wraz z oświetleniem 100 tys. zł 
Stanowisko NEGATYWNE 
Radna J. Pągowska przypomniała, że radny L. Gralak wnioskował o ul. Wyrzykowskiej, 
natomiast komisja zaproponowała ul. Lipową. Ta propozycja spotkała się z akceptacją 
radnego Gralaka. Radna J. Radzięda dodała, że ul. Lipowa to wniosek sołtysa i rady 
sołeckiej, a mieszkańcy chcą budowy tej ulicy.  
Wójt G. Wojtera zaznaczył, że skoro radny L. Gralak potwierdził ul .Lipową, to zmienia  on 
stanowisko na pozytywne.   

• Złotniki Grzybowe ul. Pawia projekt i budowa 70 tys. zł 
Stanowisko NEGATYWNE 
Wójt G. Wojtera zaznaczył, że ulica Pawia to łącznik bez wjazdu na działkę. 
Po odbytej dyskusji radni stwierdzili, że kwota 70 tys. zł jest za niska na realizację zadania 
i zwiększyli ją do 150 tys. zł. 

• Suchy Las budowa ul. Wiśniowej 900 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE 

• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj wykonanie aktywnego przejścia na ul. Parkowej 60 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE 

• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj doświetlenia przejścia przez jezdnię przy  
ul. Zjednoczenia  30 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE 

• Golęczewo wykonanie projektu oświetlenia na ul. Jesionowej  15 tys. zł 
Stanowisko POZYTYWNE - w autopoprawce będzie też ul. Akacjowa 
Radna J. Pągowska zaproponowała rozszerzenie nazwy zadania o ul. Promienistą  
i zaproponowała kwotę 100 tys. zł na wykonanie.  

• Przygotowanie koncepcji i dokumentacji dotyczących rozpoczęcia budowy Nowej 
Obornickiej na północ od ul. Sucholeskiej 500 tys. zł  
Stanowisko POZYTYWNE. 

 
Omówienie Autopoprawki nr 2. 
 

• Dodatkowa składka członkowska dla Metropolii Poznań na organizację szkolnictwa 
specjalnego w roku szkolnym 2024/2025 68 030 zł Uchwała Rady Metropolii nr 
13/2024 w sprawie dofinansowania oferty edukacyjnej szkolnictwa specjalnego w roku 
szkolnym 2024-2025 – termin płatności do 25.02.2025 roku. 

• Chludowo- koncepcja rewitalizacji centrum wsi (budowa 2 rond)  90 tys. zł zadanie z 
roku 2024.  



Radny M. Wojtyna omówił lokalizację rond, a wójt poinformował o dodatkowych 
elementach związanych z omawianym zadaniem. 

• Budowa węzła przesiadkowego w rejonie przystanku kolejowego Złotkowo  500 tys. zł 
Zadanie dofinansowane z ZIT w kwocie 1 981 046,76 zł. Łączne nakłady 4 mln zł, w roku 
2025 kwota 500 tys. zł., w roku 2026 kwota 3,5 mln zł. 

• Wkład do spółdzielni socjalnej  25 tys. zł  
• Integracja z mieszkańcami  24 tys. zł zadanie lokalne Osiedle Suchy Las- 

przesunięcie środków z zadania "zajęcia na świeżym powietrzu" 
• Zielątkowo-budowa sieci wod-kan w ul. Wichrowej  1 312 000,00  środki miały zostać 

ujęte w wykazie wydatków niewygasających z uwagi na zapis w projekcie umowy, że 
realizacja potrwa 6 m-cy, jednak z uwagi na wymogi AQUANET termin umowy został 
zmieniony na 12 m-cy 

• Dopłata do GCI Sp. z o.o.  363 848,76  Dopłata do GCI Sp. z o.o. na realizację 
działalności telekomunikacyjnej: Golęczewo ul. Malinowa kwota 82 004,10 zł, Suchy Las 
ul. Podgórna kwota 144 033 zł, Złotniki Park etap V kwota 137 760 zł. 

• Chludowo - projekt nawierzchni ul. Sodowa  8 tys. zł,   
• Budowa przyłączy do istniejącej sieci kan-san.  -380 tys. zł na podstawie mailowej 

informacji od kierownika ROŚ kwota niezbędna na rok 2025 to 120 tys. zł 
• Suchy Las - Jelonek-Złotniki - ścieżka rowerowa wzdłuż ul. Obornickiej, odcinek 

Borówkowa - Pawłowicka   100 tys. zł  
• Budowa wraz z oświetleniem ul. Lipowej w Zielątkowie   100 tys. zł   
• Golęczewo - oświetlenie w ul. Akacjowej   15 tys. zł   
• utrzymanie monitoringu gminnego  160 tys. zł  
• budowa komisariatu policji w Suchym Lesie -2 300 000,00   
• Zachowanie dziedzictwa kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo , gmina Suchy Las 

poprzez rewitalizację budynku dawnej remizy strażackiej -750 tys. zł pozostawiono 
kwotę 150 tys. zł na projekt 

• Chludowo projekt i budowa parkingu publicznego na ul. Kościelnej (przy kościele) -100 
tys. zł 

• Złotkowo- budowa pełnej infrastruktury w rejonie ul. Platynowej, Rodowej i Żelaznej 2 200 
000,00  

• Młodzieżowa Rada Gminy 10 tys. zł  
• Oświetlenie ul Olchowa i Pagórkowa   40 tys. zł   
• Suchy Las budowa ul. Wiśniowej  900 tys. zł  
• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj wykonanie aktywnego przejścia na ul. Parkowej 60 

tys. zł 
• Biedrusko zaprojektuj i wybuduj doświetlenia przejścia przez jezdnię przy ul. 

Zjednoczenia 30 tys. zł 
• Golęczewo wykonanie projektu oświetlenia na ul. Jesionowej  15 tys. zł  
• Przygotowanie koncepcji i dokumentacji dotyczących rozpoczęcia budowy Nowej 

Obornickiej na północ od ul. Sucholeskiej 500 tys. zł 
 



Wniosek komisji oświaty na dodatkowe godziny w szkołach. Skarbnik poinformowała, że uzupełni 
zestawienie o ww. godziny i prześle je radnym w kolejnym dniu. Zostanie też dosłany wykaz zadań 
lokalnych.  
 
Wniosek komisji oświaty o sfinansowanie dodatkowych godzin na zajęcia rozwijające dla SP1 – 
10 godzin (51 tys. zł), 12 godzin w SP2 (61 200 zł), 7 godzin w Chludowie (35 700 zł) i 5 godzin w 
szkole w Biedrusku (25 500 zł) został przyjęty jednomyślnie.    
 
Radna J. Pągowska zapytała o projekt drogi serwisowej Złotkowo Południe i o podpisanie umowy 
na teren zielony Zielątkowo (brak zadania w budżecie). Na pierwszą cześć pytania odpowiedziała 
skarbnik M. Wojtaszewska, a w drugiej część wójt oznajmił, że złożone oferty mocno przekroczyły 
zakładane środki. Kwota przekroczyła 130 tys. zł i trzeba byłoby ogłosić przetarg. 
Prawdopodobnie opis wskazywał na magazyn z częścią gospodarczą, a potem okazało się, że 
trzeba przyjąć rozwiązania które pozwolą na przygotowanie projektu na świetlicę czy funkcje dla 
OSP. Ta świetlica zastąpiłaby świetlicę, która jest w OSP bez przenoszenia OSP. Może zostać to 
umieszczone w autopoprawce z większą kwotą: 150 tys. zł i z innym opisem przedmiotu 
zamówienia. 
Wniosek: Zielątkowo – projekt i budowa świetlicy wiejskiej na terenie zielonym został przyjęty 
jednomyślnie.  
 
Wydatki, które nie wygasają z upływem roku budżetowego – zadania majątkowe: 
 

• Złotniki - wybudowanie sieci wodociągowej DN100 od ul. Kwiatowej do ul. Obornickiej 
• Golęczewo - budowa kanalizacji sanitarnej ul. Lipowa 
• Chludowo - budowa sieci wodociągowej na odcinku pomiędzy ul. Biedruszczaną, a ul. 

Chojnicką w ul. Leśnej 
• Chludowo - projekt nawierzchni ul. Sodowa 
• Suchy Las - budowa drogi wraz z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Zwolenkiewicza i 

Jaśminowej 
• Osiedle Grzybowe - projekt techniczny modernizacji Placu Grzybowego 
• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las - Rozświetlamy Polskę 
• Zielątkowo- projekt i budowa sygnalizacji świetlnych spowalniających ruch na ul. Leśnej, 

Szkolnej i Dworcowej 
• Modernizacja oświetlenia na terenie Gminy Suchy Las - Rozświetlamy Polskę 
• Sołectwo Złotkowo - zakup kontenera na rzeczy sołeckie przy świetlicy wiejskiej (wymiary 

ok. 3x4 m2) 
 
Wydatki, które nie wygasają z upływem roku budżetowego – zadania bieżące: 
 

• Opracowanie planu rozwoju sieci drogowych i tras rowerowych 
NPP T. Lisowski poinformował, że nie ma jeszcze wszystkich materiałów. Firma 
przedstawiła dokumentację kartograficzną, natomiast na razie materiały poszły do 
poprawek do wykonawcy. Odbędą się też konsultacje społeczne. 

• Analiza możliwości wyjścia Gminy z GCI 



• Warsztaty dla uczniów i nauczycieli 
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała, że jest to wniosek kierownik OŚ V. Pałącarz. 
Wniosek dotyczy okresu przerwy świąteczno-noworocznej we wszystkich szkołach. 

• Utrzymanie oświetlenia gminnego. 
 
Radny G. Słowiński zawnioskował o zwiększenie do 200 tys. zł na zbudowanie oświetlenia na 
trzech ulicach: Spacerowa, Olchowa i Pagórkowa w Złotnikach ( z 40 tys. zł na 60 tys. zł). 
Wniosek dotyczący zmiany został przyjęty jednomyślnie.   
 
Radna J. Pągowska zapytała o gminny program rewitalizacji na kwotę 98 231,85 zł. 
Wójt G. Wojtera odpowiedział, że ta konkretna rewitalizacja nie będzie robiona.  
 
Radna J. Pągowska zaproponowała następujący wniosek: Zielątkowo - projekt i budowa ul. 
Lipowej wraz z oświetleniem – 500 tys. zł z wpisaniem do WPF na rok 2026. 
Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 
 
Ad. 8 – 9. 
Przewodnicząca S. Sawińska podziękowała radnej J. Pągowskiej za pomoc w procedowaniu 
projektu budżetu.  
 
Radny G. Słowiński zapytał o następujące zadania w WPF:  

• Złotniki - budowa i projekt wyjazdu z ul. Lazurytowej na ul. Obornicką,  
• Golęczewo – budowa i projekt drogi wraz z infrastrukturą rejon Golęczewo wschód, 
• Złotniki – wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę. 
Limit 2025 dla tych trzech zadań, to 0. 
Radny R. Banaszak wskazał, że takich zadań z „0” jest bardzo dużo w WPF. 
Skarbnik M. Wojtaszewska wyjaśniła, że jest to program krajowy i aby usunąć „0” należy 
wygenerować zadania do excel i usunąć ręcznie. Pani skarbnik ma zaznaczone, że należy to 
usunąć.  
Radny G. Słowiński oznajmił, że w projekcie budżetu nie widzi kwot na zadanie 94 (dla 99 jest 
kwota).  
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że kwota z WPF będzie wykreślona (150 tys. zł). Nie ma 
jej w budżecie.  
Radny G. Słowiński złożył dwa wnioski do budżetu:  

• Złotniki – projekt i budowa wyjazdu z ul. Lazurytowej na ul. Obornicką,  
• Złotniki – wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na 

budowę. 

Wójt G. Wojtera poinformował, że warunkuje przywrócenie tego zadania przyznaniem kwoty z 
Krajowego Funduszu Dróg. Cały ZRID będzie musiał podlegać korekcie. 

Przewodnicząca S. Sawińska poinformowała, że radny G. Słowiński na razie ze swoich dwóch 
wniosków rezygnuje.  
 



Przewodnicząca S. Sawińska dziękując jeszcze raz radnej J. Pągowskiej za przeprowadzenie przez 
procedowanie projektu budżetu zaznaczyła, że oczekiwałaby od wójta i pani skarbnik też 
poprowadzenia: co powinna i kiedy zrobić. To od radnych dowiadywała się co należy robić. 
Przewodnicząca poprosiła, aby dawać jej znać przez pierwszy rok i wskazywać terminy na 
konkretne działania z jej strony.  
 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 
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